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Paco Catalán relleva Manel Pérez a la 
presidència de la Unió Esportiva i la 

nova junta pretén revolucionar el club
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Inici de treballs a Can Bages
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La plataforma Aturem Can Bages alerta d’abocaments de runa i de la presència de plaques d’uralita

Les Arenes 
celebra la 
seva festa

Nou curs 
a l’Escola 
d’Adults

Diumenge 
torna la 
Fira d’estiu 
de l’ACC

EXTRA 
FESTA MAJOR

L’Actual us obsequia amb un 
especial de 32 pàgines amb 
una completa informació dels 
actes que conformaran la Festa 
Major de Castellar 2008.

L’Escola Municipal d’Adults 
inicia el proper 22 de setembre 
el nou curs amb la novetat que 
aquest any obrirà als matins 
augmentant la seva oferta.

A l’octubre 
es posen en 
marxa 130 
places de 
zona blava
al centre
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Aturem Can Bages denuncia 
abocadors incontrolats

Entre la runa hi 
hauria plaques 
d’uralita, que 
desprenen amiant

Els serveis tècnics 
municipals no 
han detectat cap 
irregularitat

  Ànnia García

La primera fase del desenvolupa-
ment del polígon de Can Bages 
es va posar en marxa a principis 
de la setmana passada. Es tracta 
d’unes actuacions que consistei-
xen en “el desbrossament de la 
zona, fer moviments de terres i 
començar la construcció del cla-
vegueram”, segons ha explicat el 
regidor d’Urbanisme, Via Pública 
i Medi Ambient, Aleix Canalís.

Arrel de les actuacions, la 
Plataforma Aturem Can Bages  
(formada per diverses entitats 
locals i comarcals) ha detectat 
“abocadors incontrolats”, una 
part d’ells s’hauria utilitzat “per 
reomplir i anivellar parts del 
polígon”, segons ha comunicat 
la Plataforma. En concret l’enti-
tat ha detectat tres grans aboca-
ments, tot i que afirmen que hi 
ha “altres diseminats”. D’altra 

banda, Aturem Can Bages ha 
explicat que “una de les zones 
afectades està dintre de la zona 
de policia del torrent de Can 
Bages”. Una part del torrent que 
“no apareix als plànols que han 
servit de base al projecte”.

Davant aquestes pressump-
tes irregularitats, la Plataforma ha 
presentat una denúncia a l’Agèn-
cia Catalana de l’Aigua (ACA), i hi 
ha pendent una visita a Can Bages 
per certificar els fets.

Per part de la regidoria de 
Medi Ambient, el seu responsa-
ble, Aleix Canalís, ha explicat que 
l’empresa constructora és l’encar-
regada de vetllar per un bon trac-
tament dels residus: “L’empresa 
encara no ens ha portat els cer-
tificats on consta com es desfa-
ran dels residus”, uns documents 
que s’han de presentar quan es 
demana una llicència d’obres. Tot 
i així, Canalís afirman que al con-
sistori “no hi ha constància que 

  Un dels abocadors detectats a Can Bages per la Plataforma. || aTureM can Bages  La tala d’arbres és una de les primeres actuacions que s’han fet al polígon de Can Bages. || josep graells

hi hagi abocaments”. El regidor 
ha confirmat també que coneix 
la denúncia presentada a l’ACA, i 
que prendrà part de la inspecció 
quan aquesta es realitzi.

residus contaminants || La Pla-
taforma Aturem Can Bages ha 
detectat encara una altra “irre-
gularitat”. Es tracta de la pre-
sència de plaques d’uralita entre 
els residus a Can Bages. Aquest 
material conté amiant, una subs-
tància molt contaminant. Segons 
Canalís, “no són abocaments, 
sinó residus que provenen del 
desmantellament de les naus 
industrials que hi havia a la 
zona”. Tot i així, el regidor ha 
apuntat que és, també en aquest 
cas, l’empresa qui ha de controlar-
los. A més, “els serveis tècnics 
municipals han fet inspeccions 
a la zona i no han trobat restes 
d’uralita”, apunta Canalís. 

En base a la presència 

d’aquests residus, la Plataforma 
ha presentat una denúncia als 
Mossos d’Esquadra. La policia 
autonòmica ha de tramitar les dili-
gències, i si s’escau, derivar el cas 
al Departament de Medi Ambient 
de la Generalitat.

calendari || Aturem Can Bages 
“continuarà duent a terme 
accions per tal de donar a conéi-
xer la situació de Can Bages”. 
Entre elles, hi ha prevista una 
plantada d’arbres a Can Bages, 
que coincidirà amb la celebració 
de la Festa Major.

Pel que fa a les obres, la 
primera fase estarà enllestida 
en un termini de sis mesos. Un 
cop acabades, continuaran altres 
fases de la construcció del polígon 
industrial. De moment, segons ha 
explicat Canalís, les actuacions no 
afectaran la mobilitat a la zona. 
En total, es veuran afectats uns 
500.000 metres quadrats.  
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El centre acollirà 130 nous 
aparcaments de zona blava

  A.G.

El PGO no es 
revisa aquest 
mandat

La revisió del Pla General d’Or-
denació (PGO) haurà d’esperar a 
Castellar. En l’última sessió ple-
nària del consistori, celebrada el 
mes de juliol, el regidor de Pro-
jectes Estratègics, Pepe Gon-
zález, va anunciar que “l’equip 
de govern ha decidit no revisar 
el PGO en aquest mandat”, 
una revisió que havien anunciat 
en més d’una ocasió. La decisió 
es fonamenta en “l’estat actual 
del consistori”, i suposarà que 
“durant aquest mandat les 
modificacions urbanístiques 
es faran en base al planeja-
ment vigent”, que data de l’any 
1999. El PGO és un document 
que recull la normativa urba-
nística de tot el terme muni-
cipal. Entre d’altres qüesti-
ons, defineix la qualificació del 
sòl i determina els usos de tots 
els espais. L’última vegada que 
aquesta eina es va modificar a la 
vila va ser l’any 1999. 

Aquesta setmana han començat 
els treballs per a la instal·lació de 
130 noves places d’aparcament 
en règim de zona blava. Es tracta 
d’una mesura que pretén afavorir 
l’activitat comercial i recuperar 
places que s’havien perdut amb 
diferents actuacions.

“Prop d’un centenar de les 
noves places són les que s’ha-
vien perdut a la plaça Major 
i als carrers Montcada i Sala 
Boadella”, ha apuntat el tinent 
d’alcalde de l’Àrea Econòmica, 
Òscar Lomas. Les altres 30 són 

  El carrer Hospital és una de les vies que tindran noves places de zona blava. || j.g.

 Ànnia García

Funcionaran a partir 
de l’1 d’octubre
i hi haurà mitja 
hora gratuïta

de nova creació i quan totes esti-
guin en funcionament sumaran 
200 places de zona blava a tot el 
municipi.

Amb aquestes noves places 
el consistori pretén dinamitzar 
el centre del municipi i conver-

tir-lo en un eix comercial. Així, les 
places s’estan instal·lant a dife-
rents trams de l’avinguda Sant 
Esteve i els carrers Sant Pere 
d’Ullastre, Hospital, Clavé, Mestre 
Ros i Major.

A més de pintar les places, 

també s’està començant a instal·lar 
les màquines de pagament. L’ho-
rari de pagament serà el mateix 
que fins ara: de dilluns a diven-
dres entre les 9.30 i les 13 hores, 
i també de 17 a 20 hores. Els dis-
sabtes, l’horari serà continu entre 
les 10 i les 14 hores. Tot plegat, 
però, no començarà a funcionar 
fins al dia 1 d’octubre. I arribarà 
amb una novetat: “Començarà 
a aplicar-se la primera mitja 
hora gratuïta”, apunta Lomas. 
Per a estacionaments superiors, 
s’haurà d’abonar la tarifa de tot 
el termini. “Era una petició d’al-
guns comerciants, que troba-
ven que els clients podien tenir 
problemes per aparcaments 
puntuals de cinc o deu minuts”, 
comenta el regidor. La instal·lació 
de les noves places de zona blava 
ha estat consensuada entre l’Ajun-
tament i l’Associació de Comerci-
ants de Castellar, i també en el 
marc de la Taula de Mobilitat. 



ACTUALITAT

del 5 a l’11 de seTeMBre de 2008 05· casTellar del vallès

Més de 300.000 euros 
per a polítiques socials

Les regidories de Benestar Social, 
Immigració, Educació i Gent 
Gran del consistori disposaran 
de 320.000 euros més per acabar 
l’any. Es tracta d’una nova línia de 
finançament encetada per la Gene-
ralitat de Catalunya, a tot el terri-
tori, que es concreta a través d’un 
“contracte programa”.  L’alcalde 
de la vila, Ignasi Giménez, i la con-
sellera de’Acció Social i Ciutada-
nia, Carme Capdevila, van signar 
aquest document a finals de juliol. 
“L’objectiu és que els ajunta-
ments tinguem recursos per 
fer front a les noves competèn-
cies que se’ns han traspassat”, 
explica Mercè Giménez, regidora 
de Benestar Social i Salut. 

En una part important, 

aquests diners serviran per cobrir 
les necessitats que genera l’apli-
cació de la llei de Dependència. 
Però també es millorarà l’aten-
ció directa en serveis socials, el 
suport a les famílies, recursos 
com el Centre Obert o la Ludo-
teca, o els adreçats a les perso-
nes nouvingudes o adolescents 
en risc d’exclusió social. “Tot i 

La Generalitat
finançarà les
noves competències 
municipals 

 Ànnia García

  Carme Capdevila i Ignasi Giménez durant l’acte de signatura del contracte programa. || josep graells

Es posa en marxa el Consorci de 
Salut del Vallès Occidental-Est

L’Ajuntament de la vila va 
aprovar per unanimitat, a l’últim 
ple municipal, la creació i adhesió 
al Consorci Territorial de Salut 
del Vallès Occidental-Est. Es 
tracta d’un òrgan que té per 
objectiu descentralitzar la gestió 
i organització dels serveis sanita-
ris. En formen part el Departa-

ment de Salut de la Generalitat, 
el Servei Català de la Salut i els 
12 ajuntaments de la demarcació 
de Sabadell, entre ells Castellar 
del Vallès. 

Segons explica la regi-
dora de Benestar Social i Salut, 
Mercè Giménez, el Consorci per-
metrà “explicar i vehicular a la 
Generalitat els canvis necessa-
ris en l’estructura sanitària”. 
Giménez, però, ha apuntat que 

  A.G.

  Mercè Giménez. || j.g.

es tracta de “l’inici d’un procés 
que va per llarg”. De fet, va ser 
l’any 2006 quan es va començar 
a treballar en la descentralització 
dels recursos sanitaris, i el passat 
mes de juliol es va aprovar la nova 
distribució territorial. Amb la 
decisió de ple es dóna el tret de 
sortida per a la creació del Con-
sorci. Un cop aquest òrgan entri 
en funcionament, es preveu que 
tingui també un consell ciutadà, 

per tal que castellarencs i caste-
llarenques transmetin les seves 
necessitats.

Tal i com es va aprovar, l’al-
calde de la vila, Ignasi Giménez, 
serà el representant titular de la 
vila i Mercè Giménez la represen-
tant suplent. D’aquesta manera, 
Castellar forma part del que és 
el quart Consorci de la comarca. 
Ja en forma part dels d’Ocupació, 
Residus i Turisme. 

  A.G.

Es posen en 
marxa les 
actuacions 
del POMU

El Pla d’Obres de Millora 
Urbana (POMU)  ha començat a 
executar-se aquest mes d’agost. 
Sota el lema “Petits passos, un 
gran projecte”, el POMU plani-
fica una trentena d’actuacions a 
la via pública. Les primeres que 
s’han dut a terme han consis-
tit en l’asfaltat dels carrers de 
Can Torrelles, Can Salas i Gui-
nardera, vies situades a la urba-
nització de Can Font. També 
s’ha millorat l’accés al Parc de 
Colobrers i el camí situat sota el 
dipòsit del Sot d’en Goleres. Al 
centre s’ha asfaltat un tram del 
carrer Doctor Vergés, i s’han 
arranjat diverses vies del Cim i 
Sant Feliu del Racó.

La inversió total prevista 
per executar el POMU és de 
prop de 600.000 euros, i està 
planificat per tal que es fina-
litzi aquest mateix any 2008. La 
intenció del govern és aprovar 
un POMU cada any, per tal de 
cobrir les necessitats que es 
vagin generant a la vila. 

no tenir aquests diners, des del 
govern hem anat fent”, apunta 
Giménez, “els serveis ja s’oferei-
xen, i els diners que rebem són 
una mena de compensació”. En 
tot cas, Giménez ha explicat que 
el programa de serveis d’aquest 
últim quatrimestre es veurà “una 
mica modificat” ja que es comp-
tarà amb els nous recursos.

La vigència del contracte 
programa és de quatre anys. Anu-
alment s’anirà revisant la quan-
titat que rebrà el consistori. I és 
que les necessitats es van modifi-
cant: “Amb l’aplicació de la llei 
de la Dependència hem detectat 
persones amb necessitats de les 
que no teníem coneixement”, 
apunta la regidora. 
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  Jordi Rius   Redacció

Matrícula oberta per al nou 
curs de l’Escola d’Adults

L’Escola Municipal d’Adults ha 
començat aquesta setmana la 
matriculació per al curs 2008-
2009 que estarà oberta fins al dia 
22. Una de les novetats d’aquest 
curs és que el centre amplia la 
seva oferta formativa al matí, de 
dos quarts de deu del matí fins a 
dos quarts d’una del migdia, per 
donar sortida a la demanda exis-
tent que hi ha al municipi.

L’escola ofereix un cicle de 
formació instrumental, ensenya-
ments inicials en català, castellà, 
anglès i informàtica, un curs de 
preparació per a les proves d’accés 
a cicles formatius de grau mitjà i 
de grau superior, el curs de pre-
paració per a les proves d’accés a 
la universitat per a majors de 25 
anys, graduat de secundària per 
a adults, tallers de dinamització 
sociocultural i un curs per a nou-
vinguts. Al matí, al centre oferirà 
un curs d’anglés i , “en funció de 
com vagi la demanda, també hi 
haurà un curs de graduat de 
secundària per adults” , explica 
la directora de l’Escola Municipal 
d’Adults, Antònia Pérez. De tota 
manera, l’oferta formativa s’aca-
barà perfilant una vegada es com-
pleti el procés de matriculació. 

 Una imatge d’arxiu d’una aula de l’Escola Municipal d’Adults.  || josep graells

De moment, el ritme de 
matriculació avança a molt bon 
ritme i ja es pot avançar que hi 
haurà un grup més d’informàtica 
i una petició per crear un grup 
més del curs per a persones nou-
vingudes. En aquests moments, 
després del període de preins-
cripció al mes de juny i d’aquests 
primers dies de matriculació, ja hi 
ha unes 200 persones apuntades.

El centre diposa d’una plan-
tilla de 9 professors més un talle-
rista. La posada en marxa de l’ho-
rari matinal ha provocat que tots 
els mestres hagin allargat la seva 
jornada de feina, ja que hi havia 

alguns professionals que estaven 
a mitja jornada. A més del taller 
habitual que s’ofereix al centre, 
que combina manualitats, nocions 
de cuina i d’expressió, aquest any 
s’oferirà un taller d’interpretació 
de contes per a adults.

cursos de català II El  Servei de 
Català de Castellar comença el dia 
16 i fins al dia 30 el període d’ins-
cripció per als cursos presencials. 
La inscripció es pot fer els matins 
de 10 a 13 hores i les trades de 
dilluns a dijous de 17 a 20 hores. El 
Servei de Català està situat a Cal 
Massaveu, al carrer Església. 

Quatre famílies 
demanen els ajuts 
d’0 a 3 anys del Coral

Quatre famílies han sol·licitat 
l’atorgament d’ajuts per al curs 
2008-2009 adreçats a les famí-
lies amb una situació econò-
mica desafavorida que porta-
ran els seus fills d’entre 0 i  3 
anys a l’escola bressol munici-
pal El Coral. La convocatòria 
va estar oberta des de mitjan 
agost i fins dimecres passat. 
Les bonificacions serviran 
per a disminuir la quota que 
actualment paga cada família 
en concepte d’escola bressol. 
Per poder optar als ajuts, és 
obligat estar escolaritzar a El 
Coral i no rebre cap beca o ajut 
pel mateix concepte, tret de la 
subvenció per a famílies amb 
infants de 0 a 3 anys escola-
ritzats en llars d’infants i resi-
dents a la població que atorga 
l’Ajuntament. Encara hi ha una 
oportunitat de presentar la sol-
licitud d’atorgament dels ajuts  
per aquells nens i nenes matri-
culats fora del procés oficial de 
matriculació. En aquest cas les 
sol·licituds s’hauran de presen-
tar entre el 23 i el 27 de març 
de 2009 al Servei d’Atenció 
Ciutadana (SAC).

Una vegada finalitzat el 

termini per a presentar les sol-
licituds, la Regidoria d’Educació 
revisarà si reuneixen els requisits 
per ser admeses. Si es detecta 
que alguna sol·licitud no reuneix 
els requisits que es demanen, o 
hi manca documentació, es noti-
ficarà als interessats, establint 
un termini per presentar al-
legacions i aportar la documen-
tació requerida.

L’Ajuntament seleccionarà 
les famílies aptes per rebre l’ajut 
i  farà una proposta de subven-
ció que portarà a la Generalitat 
per a la resolució definitiva, que 
es comunicarà a les famílies. La 
reducció de les quotes s’aplicarà 
des de setembre de 2008 fins al 
juny de 2009. En el cas del segon 
termini, la reducció de la quota 
tindrà efecte retroactiu des del 
gener fins al juny de 2009, seguint 
les dates de matriculació.

A més, l’Ajuntament té 
oberta una línia d’ajuts adreçada 
a infants d’entre 0 i 3 anys que 
estiguin matriculats a una escola 
bressol del municipi. Les sol-
licituds per rebre els 150 euros 
es poden presentar fins el 30 de 
novembre, i cal acompanyar-les 
de dos rebuts de l’escola bressol. 
Es pot trobar més informació a  
l’apartat de tràmits del web www.
castellarvalles.cat. 

Com a novetat, el centre amplia la seva oferta formativa als matins

Nou pàrquing al carrer Sant Feliu Millora de l’accés a la plaça Catalunya

Des de principis d’agost, el carrer Sant Feliu compta amb un nou aparcament públic amb 
una capacitat per a 40 vehicles. El pàrquing donarà servei als usuaris del Club Tennis 
Castellar, als veïns de la zona i a la futura escola El Sol i la Lluna. A més, durant l’estiu, 
han entrat en funcionament dues noves pistes de terra batuda. Els treballs han compor-
tat l’habilitació de columnes de llum tant per a l’aparcament com per a les pistes i s’ha 
prolongat la rampa d’accés des del carrer Sant Feliu, per tal de reduir-ne la pendent.

La plaça Catalunya ha estat objecte d’una actuació durant aquest estiu per millorar 
l’accés al recinte. S’ha retirat la tanca perimetral que envoltava la plaça, tret de l’espai 
del recinte que dóna a la ronda, i s’han canviat les baranes existents per millorar la visibi-
litat de la plaça. També es crearan dos nous accessos des del carrer Balmes, que es faran 
amb rampes i s’eliminiran així les barreres arquitectòniques. També s’ha renovat la part 
que estava malmesa del paviment de l’àrea de jocs infantils.
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 Marina Antúnez

Els casals de vacances de Caste-
llar pràcticament s’han acabat, 
malgrat que alguns allarguin el 
període els primers dies de setem-
bre. El balanç ha estat molt positiu, 
ja que quasi tots han vist augmen-
tat el nombre de participants.

El Moviment de Colònies i 
Esplai ha organitzat dos torns de 
colònies, a la Casa Sant Marçal 
del Penedès, a l’Alt Penedès. En el 
primer torn hi han participat 32 
infants, i 25 en el segon. També ha 
dut a terme uns campaments, a La 
Farga de l’Olivet, a l’Alt Empordà, 
que han comptat amb 17 nois i 
noies d’entre 14 i 17 anys. 

Segons explicava Gener 
Martí, responsable de l’entitat, 
“estem molt contents, tant pel 
plantejament de les activitats 
com pel nombre de participants, 
superior a l’any anterior”.

 El moviment també ha col-
laborat amb el col·legi La Imma-
culada, que s’ha encarregat d’or-
ganitzar els casals de vacances. 
Sota el títol Això és Can Seixanta. 
Remena i tria, l’escola ha progra-
mat una sèrie d’activitats que 
també han tingut molt d’èxit. Un 
total de 140 alumnes hi han par-
ticipat, una vintena d’ells de fora 
de l’escola. 

Els casals de La Immaculada 
eren matinals, amb acollida i men-
jador. Segons explicava Conxita 
Campos, directora del centre, 
“gairebé tots els dies, els nenes 
i nens han estat a l’escola, tot i 
que s’han fet algunes sortides al 
teatre i excursions”. 

Amb la col·laboració dels 
nois i noies del Moviment de Colò-
nies i Esplai, tots els inscrits han 
realitzat una estona de deures 
del quadern de vacances, una 
altra per a fer danses i cançons i 
també tallers rotatius, de grups 
de 10 a 12 alumnes i amb profes-
sors diferents cada dia. També, 
cada dilluns o dijous, s’han fet jocs 
d’aigua al pati. Els divendres, han 
marxat d’excursió.

D’altra banda, el col·legi El 
Casal també ha organitzat casals 
de vacances que han tingut molt 
bona acollida. S’han mantingut les 
xifres de l’any passat i els infants 
han realitzat activitats diverses: 
esportives, lúdiques i educatives. 

L’Esplai Sargantana, que 
depèn del Centre Excursionista 
de Castellar, també ha programat 
casals durant el mes de juliol, tot 

Els casals de vacances 
s’acaben amb satisfacció

i que ha estat impossible poder 
contactar amb ells per a conèixer 
les dades d’assistència final.

Els casals de vacances orga-
nitzats per l’Ajuntament han estat, 
amb diferència, els que han tingut 
més nens i nenes. Per primera 
vegada, els diferents grups d’edat 
s’han trobat per a fer una festa 

temàtica al Pavelló, acte que va 
entusiasmar als participants. La 
primera setmana de juliol ha estat 
la més fluixa i la segona i tercera 
les que han tingut més inscrits, 
amb un total de 1.262 nens i nenes. 
A dinar s’hi han quedat 378 infants 
i a l’acollida, 153. Les tardes han 
comptat amb 346 usuaris. 

Han augmentat els participants als diferents casals respecte l’any passat

  Imatge dels casals de La Immaculada. || cedida

  La festa final dels casals d’estiu organitzats per l’Ajuntament. || cedida

  Imatge de les colònies del Moviment de Colònies i Esplai. || cedida
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La vila, nou punt de venda a la xarxa

El 6 de maig, va veure la llum una 
plataforma de compra i venda 
per Internet que situa el compra-
dor com a màxim protagonista,  
i que ha estat elaborada pel cas-
tellarenc i enginyer de telecomu-
nicacions Ferran Martínez i un 
company de feina. Des de llavors, 
ja han aconseguit finalitzar amb 
èxit una desena de transaccions. 

iubui.com. Aquest és el nom 
de la pàgina web que ha col·locat 
Castellar al mapa d’Internet. Tot 
plegat, gràcies a Ferran Martínez 
Mussons, un vilatà que treballa 
des de casa seva. Dia a dia, con-
trola el funcionament de la pàgina 
i fa els canvis que facin falta. Tot 
des de la vila.

“Volíem girar la truita del 
que fa actualment Ebay”, va 
dir Martínez. A Ebay el venedors 
exposen allò que poden ofertar i 
els compradors han de buscar els 
productes que més els interessen. 
Iubui considera que el consumi-
dor no ha d’anar buscant i com-
parant, sinó que són les persones 
que volen vendre les que els han 
de convèncer. “La nostra plata-
forma se centra en la idea que el 
protagonista és el client”, va dir 
Martínez. 

El web es basa en la premisa: 
no busquis, demana-ho! A través 

 Mireia Sans

  Ferran Martínez treballant des de la terrassa de casa seva a Castellar. || josep graells 

El castellarenc Ferran Martínez ha creat la plataforma www.iubui.com, on el client és el protagonista i demana allò que vol adquirir

   La pàgina web www.iubui.com.

d’aquesta senzilla frase, la plata-
forma està encaminada perquè 
el consumidor trobi únicament 
facilitats. La pàgina està organit-
zada en diferents categories: tele-
visors, art, àudio, roba, rellot-
ges, segells i un llarg etcètera. A 
més, el sistema estableix un càlcul 
d’afinitat. És a dir, quan l’usuari 
expresa el que vol, la seva petició, 
la plataforma li ordena les dife-
rents ofertes seguint el criteri de 
les que li poden ser més interes-
sants.

 Ara per ara, la participació 
d’aquesta plataforma és gratuïta, 
tot i que la intenció és que més 
endavant siguin els proveïdors els 
que hagin de pagar per transacció 
o per serveis específics. 

la primera compra || La prova que 
Iubui és una plataforma pensada 
per adquirir qualsevol producte és 
la primera compra que es va rea-
litzar mitjançant la pàgina web. 
Una clienta va fer una petició per 
comprar un kit de marietes vives 
pel seu hort urbà. Un producte  
molt difícil de trobar a qualsevol 
botiga. Però, Iubui va aconseguir 
posar-la en contacte amb un pro-
veïdor que li va oferir kit de mari-
etes que constava de 50 larves 
vives que s’havien d’alimentar. No 
era exactament el que la clienta 
buscava, però el temps li repor-
tarà les marietes que desitjava. 
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LA BÚSTIA podeu escriure els missatges per aquesta secció a lactual@castellarvalles.cat. 
deixeu nom, cognom, número de telèfon i número del dni. Màxim 15 línies a doble 
espai. les cartes poden ser extractades.els escrits es publicaran per estricte ordre 
d’arribada. les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

Una sonrisa
significa mucho

La flama de la 
llengua ja corre

Una piscina
per Castellar

táneamente sonríen, es para mí 
la mayor recompensa laboral y 
personal. Que como dice el pro-
verbio inicial, enriquece a todos 
y no empobrece a nadie. Y, en mi 
opinión, es importante atesorar 
los buenos momentos porque… 
“llegará un día que nues-
tros recuerdos serán nuestra 
riqueza”. (Paul Geraldy).

Jardins amb olors de flors?

Alguns veïns de Castellar, quan surten de casa, es troben amb aquest 
panorama. Els veïns exigeixen jardins nets i polits, ja que els propietaris 
dels gossos no recullen els excrements de les seves mascotes.
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jordi  clariana

 Francisco cuevas

 cal castellar

 cristina pérez

Adéu, Lluïsa 
bonica

 cuineres i fogoners dels Bombers 
voluntaris de castellar del vallès

Nota de condol de 
l’Escuderia T3

 escuderia T3

Com afronta l’ano-
menat ‘síndrome 
post-vacacional’?

EL DILEMA

Doncs molt bé, perquè encara 
estic de vacances. La norma-
litat, però, ha tornat a Cas-
tellar. Ara torna a haver-hi 
força gent pel carrer.

Empar Garcia
auxiliar de clínica

Doncs ho porto prou bé. Ara 
ja fa tres setmanes que tre-
ballo, així que ja no recordo 
gaire les vacances. Ja estic 
del tot mentalitzat amb la 
feina.

Javier Carrasco
operari de fàbrica

Doncs tranquil·lament. Vaig 
fer les vacances el mes de 
juliol i, per tant, ja porto tot 
l’agost en marxa. Però mira, 
encara tinc temps de venir 
amb la petita a la plaça i tot.

Miguel Ángel Fajardo
arts gràfiques

Una sonrisa significa mucho. Enri-
quece a quien la recibe; sin empo-
brecer a quien la ofrece. Dura un 
segundo pero su recuerdo, a veces, 
nunca se borra. Algo que afortu-
nadamente puedo poner en prác-
tica en mi labor de monitor, de 
segundo curso este año, una opor-
tunidad de “enriquecerme” tanto 
en el laburo como en el campo más 
personal, tener la gran fortuna de 
poder hacer sonreír a un niño/a, 
como al revés.
Tener la oportunidad de poder 
hacerles pasar un tiempo más 
divertido, ameno y agradable, sin 
dejar de lado el aspecto más edu-
cativo, pues son varias horas a lo 
largo del día, y también al cabo 
de las semanas, y la convivencia 
es básica, el respeto hacia ellos 
mismos y hacia los demás.
Saborear esos pequeños e instan-
táneos momentos en los que espon-

les assemblees de Pau i Treba. 
D’aquesta manera, engega el 
Correllengua 2008 organitzat, 
com sempre, per la Coordinadora 
d’Associacions per la Llengua, 
la CAL. El Correllengua és una 
iniciativa a favor de la llengua i 
cultura catalanes sorgida de la 
societat civil catalana. És una 
proposta per la defensa i promo-
ció de la llengua catalana, trans-
versal, oberta, participativa i 
popular, que té com a objectius 
fomentar l’ús social de la llengua 
en tots els àmbits.
Castellar serà un any més un 
punt d’aturada per la flama de la 
llengua, que arribarà a la nostra 
vila, ja al proper mes d’octubre. 
Com sempre, durant la setmana 
del Correllengua es podrà gaudir 
de diverses activitats encami-
nades totes al foment i l’ús de 
la llengua i la cultura catala-
nes: concerts, xerrades, balla-
des de gitanes i gegants. Aquest 
any el Correllengua Castellar 08 
tindrà, a més, un particularitat 
molt important i és que enguany 
la vila compta amb un nucli de la 
CAL al municipi.

FE D’ERRADES

- Al passat número de L’Ac-
tual, corresponent al 25 de 
juliol,  per un error de picatge 
l’article de l’articulista Carles 
Sanosa incloïa tres frases que 
no corresponien al seu article. 
El seu escrit acabava amb un 
desig de bones vacances, no 
amb les darreres paraules 
que figuraven a l’article. Per 
tant, l’escrit conclou d’aquesta 
manera: “Com en els passa-
temps de quan érem petits, 
per dibuixar un somrís només 
cal unir, de mica en mica, els 
punts que de debò compten. 
Bones vacances!”.

-En el mateix número del set-
manari, s’afirmava per error 
que el projecte solidari Som 
un bloc, vinculat al col·legi 
El Casal, va  obtenir el tercer 
premi en valors Montser-
rat Roig convocat per l’IES 
Montserrat Roig de Terrassa. 
Som un bloc va obtenir un 
dels premis de l’actual convo-
catòria, que és el tercer any 
que s’organitza, i no el tercer 
guardó com s’afirmava a la 
notícia.

Amb l’arribada de l’estiu a tots 
ens agrada anar a la piscina. 
A Castellar, les dificultats són 
molt grans, ja que tots els habi-
tants han d’anar al mateix lloc: 
a l’UBAE. Aquesta piscina, a 
causa d’haver suprimit les que 
hi havia, ha quedat totalment 
massificada, amb grans difi-
cultats per fer-hi un bany amb 
tranquil·litat. 
No s’entén perquè van treure 
unes piscines magnífiques, 
amb unes vistes a la Mola 
que ara son difícils de veure, 
i van deixar únicament les de 
l’UBAE. El creixement que ha 
tingut Castellar en els darrers 
anys ha sigut molt gran, i així 
com s’han anat construint equi-
paments com escoles o CAPS, 
també era necessari construir 
una nova piscina. 
En qualsevol petit poble de Cata-
lunya hi ha una bona piscina 
municipal per satisfer els seus 
habitants. No podem entendre 
de cap manera com una vila de 
22.000 habitants només té una 
única piscina i que a més no és 
de titularitat municipal. 
Quina previsió té l’equip de 
govern quant a piscines per Cas-
tellar? Ens agradaria saber-ho, 
i esperem no haver d’anar, els 
propers anys, a banyar-nos a pis-
cines d’altres pobles i ciutats.

Ja ha començat. La dotzena 
edició del Correllengua va 
començar el seu periple arreu 
dels països catalans just després 
de Sant Joan, el dia 28 de juny. 
La flama va començar a correr 
a Sant Miquel de Cuixà, en un 
esdeveniment que va servir per 
homenatjar la figura de l’Abat 
Oliva, qui va ser abat de Cuixà 
i de Ripoll i organitzador de 

Les cuineres i els fogoners 
“arrossaires” del nostre Parc de 
Bombers Voluntaris et troba-
rem molt a faltar, una cuinera 
tan polida i ordenada com tu. 
Sempre et recordarem quan, en 
plena feina paellaire, hi posaves 
la nota divertida bo i marcant 
algun pas de ball amb el teu 
Josep.
Quina parella més divertida! I 
que injusta és la vida...    

Des de l’Escuderia T3 volem 
donar el nostre més sincer 
condol a la dona, fills i resta de 
la família en motiu de la defun-
ció del Josep Juliana, soci i 
fidel col·laborador de la nostra 
entitat.
Teniu el nostre suport més 
proper, estem amb vosaltres pel 
que calgui.  



OPINIÓ

del 5 a l’11 de seTeMBre de 2008 11· casTellar del vallès

de tot l’equip de govern munici-
pal, però a la qual volem dotar de la 
major autonomia i autogestió possi-
ble. Si necessiteu informació podeu 
demanar tota la que necessiteu diri-
gint-vos a la pròpia regidoria.
Potser sona estrany que algú es pre-
ocupi de la formació del col·lectiu de 
les persones grans i és que la nostra 
societat encara està estructurada en 
tres edats: l’edat de l’estudi, l’edat del 
treball i l’edat del descans. És cert 

que comencem a superar el con-
cepte que hi ha una edat per l’estudi 
i una altra pel treball i cada vegada 
està més acceptada la necessitat 
d’una formació contínua durant 
tota la vida laboral d’una persona. 
No obstant, encara ens costa accep-
tar que les persones de més edat 
també tenen dret a l’educació tot 
i que la Declaració Universal de 
Drets Humans diu molt clarament 
que “tothom” ha de tenir garantit el 

dret a la formació. Avui dia podem 
afirmar que la demanda de formació 
no té res a veure amb l’edat, tot i que 
sovint les institucions no hem sabut 
dotar a la societat dels espais neces-
saris per a l’educació d’adults.
Prop del 18% de la població de 
Catalunya té més de 65 anys, per-
centatge que, si es compleixen les 
projeccions realitzades per l’Ins-
titut d’Estadística de Catalunya 
(Idescat) arribarà al 24% el 2030. 

Afegir vida als anys

en aviat, l’Aula d’Exten-
sió Universitària per a 
Gent Gran de Castellar 
del Vallès estarà a ple 

funcionament. És una iniciativa que 
va néixer sota l’impuls de la regido-
ria de Gent Gran i que té el suport 

 Glòria Massagué*

B

El llenguatge 
de la igualtat

e les moltes notícies que 
ens va deparar juny, una 
de les que m’ha cridat 
l’atenció és l’intent de la 
ministra Bibiana Aído 

d’imposar el terme miembras en el 
seu discurs al Congrés.
La Real Academia de la Lengua òbvi-
ament s’ha posat les mans al cap, i 
ha corregit la ministra per l’ús incor-
recte del terme dient-li que res de 
miembros y miembras, sinó que tots, 
homes i dones som simplement miem-
bros. I no només això sinó que ha car-
regat contra el llenguatge anomenat 
no sexista recordant-li a la ministra 
que la llengua és un sistema econò-
mic d’expressió i que el masculí val en 
aquest cas com a terme neutre que 
serveix per a masculí i femení.
Potser la senyora Aído, al capda-
vant d’un ministeri gairebé buit de 
contingut, perquè la igualtat entre 
sexes ha d’estar en l’ideari de tots els 
altres ministeris, aixecarà els aplau-
diments d’alguns sectors entusias-
tes i addictes a la correcció política 
del llenguatge. Aquests sectors, polí-
tics de tots els colors, periodistes i 
algunes feministes, pensen que les 
absurdes dobles formes dels subs-
tantius que tan sovint ens porten a 

parlar de pares i mares, catalans i 
catalanes, nens i nenes, i ara també 
de miembros y miembras, creuen que 
el masculí genèric és una manio-
bra per perpetuar la discriminació 
de la dona, i no un tret natural de la 
llengua resultat de la desaparició del 
gènere neutre del llatí. Suposo que 
no poden entendre o no volen accep-
tar que el gènere és una categoria 
morfològica que no té cap connexió 
amb el sexe ni amb el sexisme.
El masculí genèric és una forma 

gramatical que respon al principi 
d’economia lingüística, que empeny 
els parlants a expressar-se amb el 
mínim de paraules per formular el 
màxim d’idees possibles, i evident-
ment estalviar-se repeticions i cir-
cumloquis com els que ens ha regalat 
últimament la ministra. En català 
i castellà, els parlants fem servir el 
gènere per classificar els substan-
tius i fixar les concordances, i el fet 
que no s’esmentin expressament 
les dones no significa que no hi esti-

 Montse Estrada

  La raça humana i els humans. || joan MundeT

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

D

Pandora 
a Castellar

Montse Gatell*

D
esprés de les vacan-
ces, i tal com vam 
dir en començar-
les, tornem a l’ac-

tivitat política plens d’energia i 
amb ganes que les coses vagin 
bé. Ho fem iniciant també una 
de les activitats habituals que 
ens prenem seriosament i que és 
publicar articles als mitjans locals 
per tal de fer sentir la nostra veu i 
també de posar l’accent en aque-
lles actuacions o qüestions que 
afecten el nostre municipi. Ho 

Davant d’aquestes xifres crec que és 
important que ens oblidem d’afegir 
anys a la vida i que ens comencem a 
plantejar com podem afegir vida als 
anys. Això és el que ens hem propo-
sat a la regidoria de Gent Gran amb 
iniciatives com la que ara encetem 
i a la qual està invitat tothom que 
tingui inquietuds per ampliar els 
seus coneixements.  

*Regidora de Gent Gran

guin compreses, i per tant el masculí 
genèric no és discriminatori.
Cap d’aquests enginys millora la situ-
ació de la dona perquè el problema 
del sexisme no rau en el llenguatge 
sinó en la societat. Si volem posar-hi 
fi hem de canviar la realitat, no pas el 
llenguatge que els parlants hem utilit-
zat durant segles. Faria bé la ministra 
de lluitar per la igualtat, enfrontant-se 
a les causes reals de la desigualtat i 
oblidant-se de voler incloure noves 
paraules al diccionari.  

fem avui amb un escrit que, com 
la caixa de Pandora, pretén ser 
un poti-poti, de temes que repre-
nem del curs polític anterior.
Ja vam dir que el ple de juliol 
havia estat molt important pel 
contingut dels temes que es 
van aprovar i que poden haver 
quedat diluïts en la proximitat 
de les vacances. Però la nostra 
obligació és no oblidar-nos-en 
i fer-ne un seguiment. És, per 
tant, legítim i obligat que fem 
esment d’algunes aprovacions 
controvertides d’aquell ple: la 
delimitació dels terrenys defi-
nitius de les Árees Residenci-
als Estratègiques (ARE), que 
suposaran la construcció de 600 
pisos (150 dels quals al camp de 
futbol); l’aprovació provisional de 
la modificació número 14 del Pla 
General (la que afecta a les pistes 
de cros on s’ha de construir la 
setena escola) i l’anunci impre-
vist que l’equip de govern (PSC) 
no pensa revisar el Pla General 
en aquesta legislatura (malgrat 
que era un dels seus compromi-
sos electorals), tot i que amb les 
ARE modifica substancialment 
l’urbanisme de Castellar.
No oblidem tampoc que el 24 de 
juliol, l’equip de govern anuncia 
que es dóna llum verda al nou pro-
jecte de reforma de l’Auditori. Ens 
diuen que aquest projecte modi-
fica el que hi havia anteriorment 
(amb el govern de CiU i ERC) i que 
és més barat. Recordem perfecta-
ment que la primera fase (l’obli-
gatòria) de l’antic projecte valia 
1.200.000 euros. L’actual en val 
1.150.000, “només”. D’un a l’altre 
no hi ha gaires variacions, només 
que en l’actual, no es perd una 
filera de butaques que es perdien 
en l’anterior. Quina és la gran dife-
rència? Que abans teníem una 
subvenció de 500.000 euros de 
la Generalitat, a la qual el PSC 
va renunciar en assolir el govern 
perquè, deien, no es faria tal remo-
delació a l’Auditori. Ara, la remo-
delació es fa, gairebé calcada. Però 
sense subvenció. 
I la sorpresa: sense dir-ho enlloc, 
sense que ningú ho sapigués, 
arribem i veiem el centre conver-
tit en una gran zona blava... 

* Portaveu del grup municipal de CiU
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l diumenge 13 de juliol 
el poble de Caste-
llar del Vallès es va 
llevar commocio-

nat pel tràgic accident que havia 
passat la nit anterior. Un camió 
dels Bombers Voluntaris de Cas-
tellar havia tingut un accident 
quan anava cap a Sabadell a fer 
un servei. El resultat fou molt 
greu, un mort i set ferits. Un acci-
dent que va captivar l’atenció de 
tota la població i que va impac-
tar a tota la comarca del Vallès 
Occidental. Especialment perquè 
es va produir damunt d’un pont 
i el trànsit va quedar interrom-
put fins ben entrada la matinada. 
Molta gent va tenir coneixement 
de l’accident i tothom va quedar a 
l’expectativa de veure com evolu-
cionaven els ferits.
El mateix diumenge al migdia, com 
a fet habitual vaig obrir la tele per 
veure el Telenotícies, és un dels 
pocs programes que si puc no em 
deixo perdre, ja que els altres no 
m’interessen gaire. Vaig tenir la 
ingrata sorpresa de fer una espera 
inútil, ja que esperava notícies de 
l’accident dels Bombers de Caste-
llar i vaig descobrir que aquests 
no sortien al mapa de successos. 
Per altra banda sortia una notícia, 
no puc dir que no fos interessant, 
però? Sortia l’accident d’Espar-
reguera on anaven cremant pel-
lícula sobre els porcs que trans-
portava el camió afectat. Jo no 
vull dir que aquella notícia no fos 
interessant, simplement que a 
Castellar teníem una notícia molt 
important i TV3 la va ometre. 
Al vespre,  vaig tornar a mirar 
les notícies i res de res. Dilluns, 
tampoc, res de res. 
Per què TV3 la va ometre? No sé 
si ho sabrem mai. Crec que l’ac-
cident dels Bombers de Castellar 
havia de sortir per TV3 ja que era 
de vital importància. Tan impor-
tant era que l’endemà hi va haver 
l’enterrament del difunt mort en 
l’accident i varen venir moltís-
simes autoritats des de respon-
sables de bombers de diferents 
indrets de Catalunya, fins i tot del 
País Valencià, passant per batlles, 
conseller, secretaris generals, etc.  
Això mateix fou una mostra que 
el fet era molt important perquè 
fos cobert dignament per tots els 
mitjans de comunicació. 
No va ser així, la noticia només 
va sortir als mitjans locals als 
quals no es va poder evitar. Dic 
evitar ja que he pogut contrastar 
que tots els mitjans coneixien la 
notícia i  em pregunto, per què no 

es de fa temps, a 
Can Bages hi ha abo-
caments il·legals de 
tota mena: mobles, 
runa, vidres, pneu-

màtics, cotxes i també uralita. 
La uralita conté fibra d’amiant 
i està considerada com a  mate-
rial tòxic. És innòcua quan està 
sencera però és molt perillosa si 

Can Bages està 
contaminat

 d’amiant

Començar la casa 
per la teulada

Paviments de blau
Qui ets?

Per què TV3 
no informa del 

que passa 
a casa nostra?

  Plataforma aturem el polígon 
industrial de Can Bages

 Santi Vilalta*

 Miquel Roig Antònia Punt

 Joan Galí
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desprèn pols. L’Estat espanyol 
en va ser el principal productor 
europeu fins a finals dels anys 80, 
fins que va prohibir-se’n l’ús arran 
d’una directiva de la Unió Europea 
que va advertir de les patologies 
que podien derivar-se, com ara bé 
l’asbestosi. L’ any 2002 va suposar 
la fi de l’amiant a Espanya.
Ara que s’està removent tota la 
zona de Can Bages, hem detec-
tat en diferents punts, restes 
d’aquest material tan perjudicial 
per a la salut.
Considerem que abans d’haver 
començat la urbanització del 
polígon, s’hauria d’haver extret tot 
aquest amiant; actuació que han 
de fer empreses especialitzades.

Bona part d’aquest material està 
escampat pel terreny del polígon, 
convertint-se en un element peri-
llós, tant per als operaris que hi 
estan treballant, com per a les 
persones que puguin apropar-se 
a la zona.
Ens preguntem què es pensa 
fer amb aquest tema. L’Altra-
veu considera que això és un 
fet molt greu i evidencia una 
manca de previsió per part del 
Departament d’Urbanisme i 
Medi Ambient del nostre muni-
cipi. És per això, que hem pro-
cedit a denunciar-ho a la Junta 
de Residus de la Generalitat de 
Catalunya perquè es prenguin 
les mesures adients. 

o cal ser un expert 
del ram del totxo 
per saber que les 
cases no es comen-
cen per la teulada.  

El primer que s’ha de fer són uns 
bons fonaments. La teulada acos-
tuma a ser la darrera part a cons-
truir. Tot això que sembla tan obvi 
és el que NO fa l’equip de govern 
del nostre Ajuntament.
Us en posaré dos exemples. Quan 
el PSC local va exposar la seva 
idea de crear un setmanari muni-

iuen que ningú es 
considera ell mateix 
una mala persona. 
També diuen que, 
per definir-nos, 

hauríem de contemplar tres 
paràmetres: el que pensa la gent 
de nosaltres, el que pensem que 
pensa la gent de nosaltres i el 
que nosaltres pensem de nosal-
tres mateixos.
Pel que es veu, la suma d’aquests 
tres ingredients produeix la 
persona que som en realitat. 
De fet, però, també podria ser 
que aquesta fórmula sigui d’allò 
més incompleta.
Perquè qui diu que no som, 
també, el que nosaltres pensem 
de la gent? O de les coses? Som 

cipal anomenat L’Actual, tots els 
grups de l’oposició vàrem expres-
sar la nostra queixa, en el sentit 
que era prioritària la creació del 
Consell de la Comunicació abans 
de treure al carrer  L’Actual, ja que 
mitjançant el Consell es podria 
aconseguir una publicació amb 
més pluralitat i participació ciu-
tadana. Ni cas. Es va tirar enda-
vant L’Actual i, al cap de gairebé 
sis mesos, s’ha aprovat el Consell 
de la Comunicació.
Un altre exemple. Des d’abans 
de Nadal que es va consensuar 
entre TOTS els grups municipals, 
també el socialista, el Reglament 
del Consell de Cultura de Cas-
tellar. Malgrat aquest consens, 
l’equip de govern municipal ha 
anat demorant amb excuses i 
raons l’aprovació d’aquest Consell 

el que pensem o som el que 
mengem? 
Realment ens assemblem tant al 
nostre gos?
I què és millor, ser graciós o 
caure en gràcia?
Parlant de fer gràcia, aquest 
mateix estiu he descobert en 
una carretera catalana una 
pintada que potser ha fet empe-
titir algun conductor: “No ets el 
teu cotxe”, diu.
També hi ha gent que es veu 
reflectida en els seus fills, o en 
els seus pares. 
I hi ha persones que escriuen 
novel·les sobre persones que es 
passen la vida buscant-se elles 
mateixes. 
En canvi, d’altres defineixen els 
seus veïns segons la primera 
impressió que els causen, que 
diuen que sempre és la bona.
En fi, que hi ha un munt de vari-
ables a tenir en compte a l’hora 
de definir-nos, suposant que 
realment calgui. 

fins al passat mes de juliol. Això 
sí: un mes abans, les eminències 
grises del socialisme local varen 
convocar, a qui volgués anar-los a 
escoltar, per explicar  fil per randa 
a què es destinaran cada una de 
les construccions de l’anomenada 
“Illa Cultural”, entre elles el mal 
anomenat Edifici Pantalla i adja-
cents.
Qualsevol persona amb dos dits de 
front sap que aquesta assignació 
de funcions era una feina idònia 
pel Consell de Cultura, i  una de 
les seves raons d’existir. Però una 
altra vegada n’hi ha que comen-
cen la casa per la teulada. També 
dit d’una altra manera: posen el 
carro davant dels bous. I no asse-
nyalo a ningú. 

* Membre secció local ERC

la van divulgar? Qui o què va passar 
perquè restés oculta sense donar-li 
l’espai digne i necessari? 
No m’agradaria dubtar de la com-
petència dels periodistes ja que 
aquests sobradament han mostrat la 
seva capacitat i per tant, només em 
queda dubtar dels interessos, potser 
polítics? Sí que tenen prou força per 
tapar una notícia.
Desconec quins interessos hi pot 
haver per amagar un accident que 
s’ha evidenciat, però el que em sap 
més greu és viure aquesta experi-
ència directa i que pugui generar un 
desencís d’un mitjà com TV3 que 
m’inspirava confiança. No voldria 
desconfiar d’aquest mitjà i crec que 
molta gent també es pot trobar en la 
mateixa situació. 
Recordo un llibre d’en Víctor Ale-
xandre, TV3 a traïció, en què reflec-
tia els canvis que hi ha hagut a 
aquest canal i que una notícia del 
centre d’Espanya en tapava una 
altra d’aquí a Catalunya. M’agrada-
ria equivocar-me i no donar la raó a 
aquest llibre.
Tinc l’esperança que aquest article 
arribi allà on hagi d’arribar i provoqui 
una reacció que faci que els mitjans 
implicats corregeixin aquesta línia 
errònia d’ometre informació, especi-
alment quan afecta persones. 
Em sap greu no poder donar res-
posta a la pregunta que he situat a 
la capçalera de l’article, però si que 
m’agradaria que si algú la té me la 
faci arribar. Crec però, que hem de 
fer-nos valdre i defensar els nostres 
mitjans que a més a més els finan-
cem amb els nostres impostos.
Mentre escric aquestes línies, 
he sabut que els ferits hospitalit-
zats evolucionen bé i, des d’aquí 
els  vull fer arribar un missatge de 
esperança , el mateix que m’agra-
daria que arribés al David i la seva 
família. 

NOTA DE LA 
REDACCIÓ

La intenció d’aquest setma-
nari hauria estat publicar 
aquest article en el número 
anterior, corresponent al 25 
de juliol donada la immedia-
tesa del comentari. Per manca 
d’espai, no va ser possible col-
locar l’escrit a causa de la 
seva llargada. Hem cregut 
oportú reproduir-lo en aquest 
número tot i que potser hagi 
perdut actualitat, més d’un 
mes després de produir-se el 
tràgic accident. Malgrat això, 
hem volgut publicar-lo per 
l’interès que pot suscitar l’ar-
ticle i les reflexions que pot 
comportar en el conjunt de 
la societat i els propis mitjans 
de comunicació.

stà clar que a tothom 
li agrada aparcar 
davant de casa seva 
o de la feina. No sóc 

de Castellar però observo que, 
ara que ens estan pintant molts 
dels carrers del centrem, els que 
treballem justament en aquesta 
zona haurem de defugir el blau, el 
de la zona blava, per aparcar als 
núvols. D’acord,  és una mesura 
per a fomentar la rotació de vehi-
cles i per afavorir que la ciutadania 
pugui fer les seves compres. Però, 
realment, s’ha pensat en els tre-
balladors que venen de fora? Algú 
pot dir: que agafin la Vallesana. En 
el meu cas, que visc al Vallès, això 
suposaria fer un trajecte de més 
d’una hora i mitja. Estic comdem-
nat a agafar el cotxe encara. 
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Manel Pérez plega i Catalán 
prepara revolucionar el club

 Jordi Mas

La junta preveu 
elevar el pressupost 
de 125.000 a 
190.000 euros

Paco Catalán 
serà el president 
del club fins les 
eleccions del juny

Manel Pérez no encapçalarà 
l’últim any de l’actual junta direc-
tiva de la UE Castellar. Pérez 
va renunciar aquest dimarts al 
càrrec de president per motius 
familiars, i el quart any de mandat 
-que s’esgotarà el juny de 2009 
amb noves eleccions- serà encap-
çalat per Paco Catalán, un empre-
sari de 50 anys que porta més de 
10 anys implicat amb el club i que 
s’envoltarà de Conxita Martínez 
a la tresoreria i d’Isidre Arroyo 
a la secretaria com a figures més 
destacades a la junta. Els nous 
membres que portaran la UE es 
van presentar aquest dimecres 
davant la cinquantena de perso-
nes assistents a l’assemblea de 
socis del club, i van presentar el 
nou projecte per a la nova tempo-
rada que preveu elevar el pressu-
post dels 125.000 euros de la tem-
porada anterior als 190.000 del 
proper exercici.

projecte esportiu || L’informe 
del nou projecte va ser exposat 
per Pere Invernón, que es va pre-

sentar com a nou director espor-
tiu del club. Aquesta serà una de 
les principals novetats de l’estruc-
tura d’enguany, ja que Invernón 
també influirà en les decisions del 
primer equip. El conjunt de Javi 
Alba tindrà com a objectiu pujar 
de categoria -el pressupost passa 
de 50.000 a 83.000 euros-, i per 
això es dotarà també de la semi-
professionalització que vol aplicar 
la nova junta al club. Totes les 
categories, també la base, tindran 
a disposició un entrenador de 
porters, un preparador físic i una 
fisioterapeuta. El primer equip 
també tindrà informes audiovi-
suals dels partits i un seguiment 
dels seus rivals.

L’ascens també serà l’objec-
tiu de l’equip amateur i del juvenil 
‘A’. “És molt necessari si volem 
tenir una base per alimentar el 
primer equip”, explicava Inver-
nón. Una de les voluntats d’aquest 
any serà crear un tercer equip 
juvenil, però encara no està con-
firmat. La base també tindrà un 
paper destacat, i per aquest any el 
club està col·laborant amb l’Asso-
ciació de Mares, Pares i Alumnes 
de les escoles de Castellar per 
crear una Escola de Futbol desti-
nada a joves d’entre 4 i 12 anys.

quotes de soci || L’assemblea va 
aprovar que les quotes de soci del 
club s’incrementin en 10 euros. 
Per tant, els jubilats pagaran 40 
euros, els sèniors 70, i els socis 
‘vip’ abonaran un import de 100 
euros. Durant l’acte es va debatre 
que l’augment de la quota fos pro-
porcional, però finalment s’apli-
carà una pujada de 10 euros per 
tothom.  

Primera 
prova a casa

  Redacció

Després de tres partits de pre-
temporada, aquest proper diu-
menge (18.00h) la Unió Espor-
tiva jugarà el primer partit 
amistós al Pepín Valls. El Ripo-
llet de l’exjugador Salva Tirado 
serà el rival dels castellarencs. 
Un conjunt de Territorial Pre-
ferent contra qui el Castellar 
podrà oferir ja les primeres 
pistes de l’equip que es veurà a 
la lliga. “Fins aquesta setmana 
no hem pogut entrenar amb 
tots els jugadors, o sigui 
que ara ja podrem fer entre-
naments més encarats als 
partits oficials”, explica Javi 
Alba. El preparador del Caste-
llar començarà la temporada 
amb l’absència del punta David 
Moreno, que va comunicar que 
deixava el club abans de vacan-
ces. La UE Castellar debutarà 
en lliga el diumenge 14 a casa 
davant el Sant Feliu de Codines, 
un equip que acabar de pujar de 
Segona Territorial.

L’equip de Javi Alba va 
posar-se a la feina el 20 d’agost 
i de moment ha jugat tres 
partits. Els dos primers, contra 
el juvenil de l’Europa i davant 
el Llinars del Vallès, van acabar 
amb empat a un gol, mentre que 
en el darrer partit contra el Bar-
celoneta de Preferent va acabar 
amb un clar 3 a 0 pels locals. 
Demà dissabte jugaran un tri-
angular al camp de la Romà-
nica, mentre que diumenge 
disputaran el primer partit al 
Pepín Valls. Fins l’inici de la 
temporada, la setmana següent, 
només quedarà el Torneig del 
Vallès, que es farà a Castellar 
i tindrà la presència del CE 
Sabadell i la UDA Gramenet de 
Segona Divisió ‘B’.  

 Manel Pérez ha deixat la presidència de l’UE després de tres temporades. || j.M.

 Paco Catalán (a l’esquerra), en l’assemblea de socis de dimecres. || j.M.
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El canvi de pneumàtics
a Bridgestone funciona

  Redacció

Pedrosa n’estava tip i, després 
de passar-se tot l’estiu dema-
nant solucions, Honda ha reaccio-
nat. I ho ha fet de la mà de Dorna, 
que ha insistit a Bridgestone 
perquè acceptés calçar la moto 
de Pedrosa d’aquí a final de tem-
porada. En un principi la marca 
japonesa de pneumàtics s’havia 
negat a augmentar el seu prove-
ïment de gomes a mitja tempo-
rada, però l’insistència de l’em-
presa organitzadora del MotoGP i 
de Honda, la principal implicada, 
ha funcionat.

El canvi de Michelin a Brid-
gestone suposa un precedent 
històric per a Repsol Honda, 
que ara, a més, tindrà els seus 
dos pilots oficials amb rodes de 
marca diferents. Hayden conti-
nua amb Michelin, mentre que 
Pedrosa ho farà amb Bridges-
tone.

primera prova amb èxit || El 
canvi es va fer oficial el mateix 
diumenge, poc després d’haver 
finalitzat el Gran Premi de San 
Marino al circuit de Missano. 
Menys de 24 hores després, 
Dani Pedrosa ja estava donant 

 Pedrosa i la seva Honda, equipada amb Bridgestone. || repsol YpF

La lliga estatal no 
afectarà el femení

La nova lliga femenina d’hoquei 
patins que crearà la Federació 
Espanyola de Patinatge no tindrà 
efecte sobre l’equip femení de 
l’Hoquei Club Castellar. Les cas-
tellarenques estaven pendents de 
si els equips catalans s’inscrivien 
a la lliga estatal, però tot indica 
que la competició es crearà sense 
cap equip que milita a la Primera 
Nacional Catalana.

Les noies de Castellar van 
quedar penúltimes de grup la tem-
porada passada, una posició que 
els comportava el descens. Però 
un número suficient d’inscrip-

cions catalanes a la lliga estatal 
els hagués permès continuar a la 
categoria un any més. Això no ha 
estat així i, per tant, el descens 
queda confirmat així com la inclu-
sió de l’HC Castellar al sorteig de 
la Primera Catalana femenina. Les 
castellarenques han començat la 
temporada amb sis jugadores de 
pista i una portera, i a l’espera 
d’alguna incorporació, comença-
ran la temporada l’octubre.

La Lliga Nacional Femenina 
creada per la Federació Espanyola 
té ara vuit equips inscrits, cap 
d’ells català. Són el Santa María 
del Pilar, Alcorcón, Àvila, Biesca 
Gijón, Mieres, Rivas Las Lagunas, 
Órdenes i Tres Cantos. 

  Les castellarenques jugaran a la categoria esperada. || j.g.

  Redacció

voltes al mateix circuit sanma-
rinenc. Les sensacions van ser 
més que satisfactòries. El canvi 
de pneumàtics demana molts 
ajustaments a la moto, i també 
que el pilot s’acostumi a les 
noves limitacions i exigències 
de les gomes.

Els resultats van donar els 
seus fruits després de donar 81 
voltes d’entrenament aquest 

dilluns. Si en la millor volta en la 
cursa de diumenge Dani Pedrosa 
havia aconseguit un registre de 
1:35.479, dilluns el castellarenc 
havia millorat aquest temps en 
gairebé un segon (1:34.652) amb 
pneumàtics de carrera. Aquesta 
vegada, però, eren Bridgestone. 
El proper pas, ara, és certifi-
car l’encert del canvi d’aquí una 
setmana a Indianàpolis. 

MOTOCICLISME HOQUEI
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Era un secret a veus que s’havia 
començat a gestar a finals del 
mes de juny. L’Athlètic Caste-
llar, segur d’haver fet una bona 
aposta, ha esperat fins que la 
Federació Catalana de Futbol ha 
donat a conèixer els calendaris 
per saber si Xavi Romance podia 
o no dirigir l’equip a Primera 
Catalana. L’oferta estava sobre 
la taula des d’abans de l’estiu. 
L’ex entrenador i jugador del 
Futbol Sala Castellar estava 
subjecte a conèixer la compo-
sició dels grups i els horaris 
de pista dels rivals per saber 
si podia compaginar la tasca 
de míster de l’Athlètic amb les 
seves obligacions laborals.

Finalment, i després d’un 
desgavell federatiu important, 
l’Athlètic ha quedat enquadrat al 
grup 4, que té clar color vallesà. 
A excepció d’alguns equips com 
el Finques Montbui, l’Avinyó o 
el Sant Fruitós, tots els rivals 
del conjunt groc-i-negre són del 
Vallès. La composició definitiva 
dels quatre grups de Barcelona 
de Primera Catalana ha acabat 
per fer decantar l’entrenador 
cap al sí. Després de dues tem-
porades lluny de les banquetes, 
Romance tornarà a entrenar.

intencions || L’Athlètic Caste-
llar ja s’ha començat a entrenar 

Romance fitxa per l’Athlètic

  Xavi Romance ja pensa en preparar l’inici de temporada amb l’Athlètic Castellar. || josep graells

per preparar l’inici de la compe-
tició a Primera Catalana, que els 
castellarencs començaran el 12 
d’octubre a Santa Margarita de 
Montbui.
  Durant aquesta setmana 
Romance ha dirigit els dos 
entrenaments de l’equip i ha 
pogut conèixer els seus nous 
jugadors. El tècnic disposa de 
vuit jugadors que ja estaven a la 
plantilla la temporada anterior, i 
també de cinc jugadors a prova 
que podrien passar a formar 
part de l’Athlètic en els propers 
dies. “Hi ha un molt bon equip 
per la categoria en què estem”, 
explica Romance, que no vol 
parlar d’objectius concrets. 
Una de les prioritats del tècnic 
és la millora en defensa. “Qua-
litat per marcar gols n’hi ha, 
però defensivament l’equip 
s’ha d’ordenar millor” diu l’en-
trenador, que creu que la debi-
litat defensiva de l’equip va ser 
una de les claus en el descens de 
categoria la temporada passada.

Romance ha acordat amb 
l’Athlètic Castellar entrenar 
l’equip durant aquesta tempo-
rada. Fa tres temporades va ser 
entrenador del FS Castellar a 
Divisió d’Honor. Els taronja-i-
negres van quedar tercers per 
la cua però van baixar de cate-
goria després que un dels equips 
implicats, el Castellnou, aconse-
guís als despatxos els punts que 
necessitava per salvar-se. 

  Jordi Mas

No hi haurà derbi entre FS i Athlètic a Primera Catalana

Castellar del Vallès es quedarà sense 
derbi local a Primera Catalana. Futbol 
Sala Castellar i Athlètic Castellar han 
quedat enquadrats en grups diferents 
després d’unes últimes setmanes 
d’autèntic desconcert en els calendaris. 
La Federació Catalana de Futbol ha 
arribat a modificar fins a tres vegades la 
configuració dels grups durant l’estiu.
La segona -i que semblava la definitiva- 
composició d’equips de meitats d’agost 
havia portat polèmica. L’Athlètic havia 
quedat enquadrat en el grup de l’Anoia 
i el Baix Llobregat, i això hauria influït 
negativament a la decisió final de 
Romance d’agafar l’equip. Entremig, 

també s’hi hauria afegit un malentès 
federatiu conforme l’Athlètic i Futbol 
Sala no podien jugar al mateix grup per 
problemes amb els horaris de pista.
Un cop aclarit l’error, i amb la petició 
de l’Athlètic de passar al grup del 
Vallès, el FS Castellar hauria demanat 
el canvi de grup de manera que els 
taronja-i-negres disputaran la majoria 
de partits contra equips de Baix 
Llobregat i l’Anoia. La resolució final, 
que ha situat l’Athlètic al grup 4 i el FS 
Castellar al grup 2 ha deixat satisfetes 
totes les parts. El FS debutarà a casa 
contra l’AEK Sant Cugat i l’Athlètic a 
la pista del Finques Montbui/J.M. 
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BÀSQUET

cBc - arenys
Figueres - cBc

cBc - sant josep
ripollet - cBc

cBc - sant andreu
sta. coloma - cBc
cBc - sant cugat

Malgrat - cBc
cBc - pineda

sant adrià - cBc
cBc - g. ossorio
Montgat - cBc
cBc - Blanes

cBc - salt
alella - cBc

2a volta

25 gener
01 Febrer
08 Febrer
15 Febrer
22 Febrer
01 Març
08 Març
15 Març
22 Març
29 Març
05 abril
19 abril
26 abril
03 Maig
10 Maig

21 setembre
28 setembre

05 octubre
12 octubre
19 octubre
26 octubre

02 novembre
09 novembre
16 novembre
23 novembre
30 novembre
14 desembre
21 desembre

11 gener
18 gener

1a volta

COPA CATALUNYA 2008 - 2009

cBc - aecs
cornellà - cBc

cBc - sant jordi
l’Hospitalet - cBc

cBc - lleida
s. j. despí - cBc
cBc - collblanc
igualada - cBc
cBc - Barberà

sant Quirze - cBc
cBc - sant Fruitós

el social - cBc
cBc - Balaguer

cBc - aTHc
seca - cBc

01 Febrer
08 Febrer
15 Febrer
22 Febrer
01 Març
08 Març
15 Març
22 Març
29 Març
05 abril
19 abril
26 abril
03 Maig
10 Maig
17 Maig

2a volta

28 setembre
05 octubre
12 octubre
19 octubre
26 octubre

02 novembre
09 novembre
16 novembre
23 novembre
30 novembre
14 desembre
21 desembre

11 gener
18 gener
25 gener

1a volta

SEGONA FEMENINA 2008 - 2009

Edu Brunet s’ho repensa

Edu Brunet havia aparaulat la seva tornada 
al CB Castellar després d’estar-se només 
dos mesos fora del club. Li havien tornat a 
entrar ganes de jugar, i la propera tempo-
rada havia de ser un dels jugadors interi-
ors de l’equip. Finalment, però, res de res. 
Brunet no fitxa després de repensar-s’ho. 
Aquest cap de setmana, després del torneig 
disputat a Sant Julià de Vilatorta, el pivot 
castellarenc va comunicar als entrenadors 
la decisió de no començar la temporada. El 
jugador, de 34 anys, no ha notat les sensa-
cions adequades i ha preferit comunicar-ho 
a temps. “Hem parlat i ho entenem per-
fectament. Estic content, però, que hagi 
volgut provar de tornar”, explica l’entre-
nador Joaquim Alarcón.

El balanç del torneig a Sant Julià de 
Vilatorta es va saldar amb dues derrotes 
i una victòria. També hi van participar el 
sènior ‘B’, que va quedar campió del seu 
grup, i els sots 21, que va quedar segon del 
seu quadre.

calendari pel masculí || El principi de la 
temporada 2008-2009 per als homes de 
Joaquim Pérez-Alarcón vindrà carregat 
d’enfrontaments contra equips de catego-
ria, cridats a ocupar les primeres posici-

  Jordi Mas

ons de la Copa Catalunya a final de tem-
porada. Els castellarencs només gaudiran 
d’una petita treva en el seu debut en lliga, 
que serà a casa el 21 de setembre contra 
l’Arenys Bàsquet. Els del Maresme van 
acabar en la tercera posició per la cua del 
grup 1 de Copa la temporada passada.

El primer desplaçament serà contra 
l’ADEPAF Figueres, un equip que prové de 
la lliga EBA. El Sant Josep de Badalona va 
quedar en segona posició i es va quedar a 
un pas de pujar de categoria, mentre que el 
quart rival serà el Ripollet. Els vallesans van 
completar una temporada discreta, evitant 
les fases de permanència a l’última jornada, 
però no deixen de ser un conjunt sempre a 
tenir en compte. Els rivals següents, el Sant 
Andreu de Natzaret i el Santa Coloma -van 
acabar a la zona mitja alta de la taula- com-
pletaran aquest inici complicat per als cas-
tellarencs. La lliga acabarà el 10 de maig de 
2009, i l’equip de Pérez-Alarcón rebrà l’Ale-
lla al Puigverd.

l’estrena del femení || El nou equip 
femení dirigit per Fernando Flores 
començarà a rodar una setmana més 
tard que el masculí, el 28 de setembre, 
i ho farà contra l’AECS de L’Hospitalet. 
“És un equip que va fer fases per pujar 
l’any passat, i m’imagino que tindrà un 
equip veterà i experimentat”, explica 
Flores. Les noies també tindran un prin-
cipi de lliga difícil, contra AECS i Cor-
nellà en les dues primeres jornades. La 
composició del grup, però, no és una cosa 
que amoïni en especial al tècnic. La tem-
porada acabarà el 17 de maig al pavelló 
Puigverd quan les castellarenques rebran 
al Seca de Lleida. 

  Edu Brunet (amb el número 4) no vestirà de nou la samarreta del Castellar aquesta temporada. || j.g.

El pivot decideix no fitxar 
pel Castellar i l’equip 
necessitarà reforços 
per començar la lliga
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Les nits d’estiu 2008 van finalitzar el passat 
27 de juliol amb l’audició de sardanes de la 
Cobla Contemporània. Durant gairebé un 
mes, la música, el cinema, les sardanes i les 
exposicions van omplir els diferents escena-
ris de la vila. Segons la regidora de Cultura 
i Lleure, Pepa Martínez, “hi ha hagut més 
públic que l’any passat i el temps ha 
acompanyat quasi tots els dies. La pro-
gramació, doncs, ha funcionat molt bé”. 
En total, hi ha hagut una assistència global 
de 1.748 persones.

Com ja és habitual, el repertori ha 
estat molt variat, des del jazz, passant pel 
folk, les melodies celtes, les havaneres i la 
cançó d’autor, amb Laura Simó i Francesc 
Borrull. Tampoc hi ha faltat l’oferta cine-
matogràfica i les sardanes. 

Precisament, explicava Martínez, 
“l’Agrupació Sardanista Amics de Cas-
tellar ha valorat molt positivament el 
canvi d’ubicació de les ballades. Fins ara, 
es feien a la plaça Calissó, on hi havia 
el sorral que feia dificultosa la mobili-
tat dels dansaires. Ara, a la plaça del 
Mercat, es balla millor”.

Els concerts que més públic van 
atraure van ser els de Jazzspirit, que va 
tenir lloc el dia 27 de juny, i el de Dealan, el 
dia 19 de juliol. L’únic que va veure’s perju-
dicat per culpa de la pluja va ser el d’Ignasi 
Terraza i Ronald Baker, el dia 12 de juliol, on 
només hi van assistir 18 persones. Aquest 
es va haver de traslladar al bar Calissó Art 

Un total de 1.748 persones 
han omplert els escenaris 
de les nits d’aquest juliol

Els concerts de música han 
atret públic de la comarca, 
a més del castellarenc

Bona nota a les nits de juliol

  Actuació del grup celta Dealan a les Nits d’Estiu d’aquest passat juliol. || josep graells

sistència també s’ha incrementat respecte 
l’any passat, amb una mitjana de 200 per-
sones per sessió. Les sardanes també han 
augmentat la seva assistència, amb una 
mitjana de 250 persones per audició. 

 Marina Antúnez

  Moment d’una ballada de sardanes. || arxiu   Cinema a la fresca a la plaça Catalunya. ||arxiu

La Coral Xiribec 
fa un intercanvi 
a Noruega

  M. A.

La setmana que ve, la Coral Xiribec viatja 
a Noruega per fer un intercanvi amb una 
coral d’Oslo, Abildso Bygdekor, d’uns 35 
cantaires, que ja van ser a Castellar del 
Vallès al maig de fa dos anys. El director 
de la Coral Xiribec, Esteve Costa, explica 
que “va ser llavors quan es va comen-
çar a  gestar la idea de fer aquest inter-
canvi a Oslo amb la Coral castella-
renca i vam començar a preparar-ho 
tot i a buscar bitllets econòmics, gesti-
onant-ho des de la coral”. 

El proper dilluns marxarà el gruix 
més important dels membres de la Coral 
Xiribec. La resta, ho farà dimecres. En 
total, hi viatjaran trenta cantaires i uns 
trenta acompanyants. Un cop arribin a 
Noruega, els castellarencs s’estaran dos 
dies a Bergen, abans d’arribar al destí 
final. Es tracta d’una població turística 
de la costa est del país nòrdic, on hi ha 
els fiords.

Després, els castellarencs arriba-
ran amb tren fins a Oslo, on es retroba-
ran amb la coral del país i saludaran els 
amics que van conèixer ara fa dos anys. 
Dijous realitzaran un assaig per a prepa-
rar el plat fort de l’intercanvi, que serà 
dissabte. 

Serà precisament llavors quan 
cantaran, amb acompanyament d’una 
orquestra, tres corals: la coral Xiribec, 
la d’Oslo i una coral de Baviera (Alema-
nya). La Coral castellarenca interpretarà 
música catalana, amb peces com Marga-
rideta i El testament d’Amèlia. “Es tracta 
de mostrar la música tradicional del 
nostre país”, comenta Costa. Divendres 
també tindrà lloc un altre concert, amb 
una altra coral d’Oslo.

Però a banda de l’intercanvi, que 
segons ha explicat Esteve Costa “és l’ob-
jectiu principal del viatge”, els cantai-
res també aprofitaran per fer turisme per 
la regió durant aquesta setmana. Torna-
ran a Castellar diumenge que ve.  

per culpa del mal temps.
Pel qua fa al cinema, els assistents que 

van acudir a la plaça Catalunya, han vist les 
pel·lícules Un funeral de muerte, El ultimá-
tum de Bourne, El Orfanato i Cobardes. L’as-
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Placa als oficis artesans

  Placa commemorativa que es col·locarà el proper 14 de setembre. || cedida

Amb motiu del vint-i-cinquè ani-
versari de la primera Mostra 
d’Oficis Artesans de Castellar del 
Vallès, el proper 14 de setembre, a 
les onze del matí, es col·locarà una 
placa commemorativa i d’agraï-
ment a tots els artesans que han 
participat al llarg d’aquests anys. 
L’acte de col·locació de la placa 
tindrà lloc al carrer Colom i serà 
presidit per L’alcalde de Caste-
llar del Vallès, Ignasi Giménez, i la 
Regidora de Cultura i Lleure, Pepa 
Martínez.

La placa ha estat elaborada  
per Montserrat Ribes, castella-

renca que també va col·laborar 
com a artesana en gairebé totes les 
mostres que s’han fet al municipi.

El motiu de la placa és el 
gran ressò i qualitat que ha assolit 
la Mostra, sobretot gràcies als 
artesans que hi van participar al 
començament. De fet, la Mostra 
d’Oficis Artesans és l’acte més 
multitudinari celebrat mai a Cas-
tellar del Vallès. L’any 2003 va 
comptar, fins i tot, amb la presèn-
cia del molt honorable president 
de la Generalitat de Catalunya, 
Jordi Pujol. D’altra banda, diver-
ses personalitats locals també han 
assistit periòdicament a la Mostra, 
que és bienal.

una mostra històrica || La Mostra 
d’Oficis Artesans de Castellar s’ha 
convertit, a hores d’ara, en un punt 
de referència a la comarca i a tot 
Catalunya, ja que són molts els 
artesans que acudeixen a aquesta 
cita castellarenca des de diferents 
punts del país i, fins i tot, del sud de 
França i la Catalunya Nord.

 Marina Antúnez

L’oportunitat dels artesans 
per donar a conèixer com es feien 
antigament alguns dels articles 
que avui tenim a les mans els 
permet donar fe testimonial de 
la molta tradició artesanal que 
encara hi ha a algunes comarques 
catalanes. 

És per aquest motiu que 
aquesta mostra s’ha convertit 
en un acte lúdic important, però 
també en un centre d’interès edu-
catiu,  històric i cultural.

Els sectors que cada any 
mostren el seu ofici són ben diver-
sos, des de ceramistes, vidriers, 
pelleters, lutiers, neulers, tapis-
sers, fusters, fins a forjadors i tei-
xidors, que formen part del ventall 
d’oficis que omplen durant un cap 
de setmana la vila de Castellar. 

Des de fa quatre anys, 
aquesta mostra se celebra a 
l’Espai Tolrà, fet que ha millorat 
i engrandit l’aforament i distribu-
ció de les parades i ha permès un 
millor accés del nombrós públic 
que hi assisteix any rere any. 

 M.A.

Inici de festa a Les Arenes

Avui comença la Festa Major de 
Les Arenes. El veïnat ja té a punt, 
com cada any, un munt d’activitats 
per a petits i grans, que s’allarga-
ran cinc dies.  

Aquesta mateixa nit, a les 
deu, tindrà lloc el primer dels 
actes de la festa. Es tracta de la 
presentació de la nova web de 
les Arenes, www.lesarenes.com, 
a càrrec de l’alcalde de Castellar, 
Ignasi Giménez, i el regidor de 
Medi Ambient, Aleix Canalís. 

“Es un acte que ens fa 
molta il·lusió perquè s’hi ha 
posat molt esforç i il·lusió. S’ha 
fet una bona feina”, explicava 
Maria Teresa Relat, membre de la 
comissió de festes. A l’acte es lliu-
raran tres premis, per als qui han 
col·laborat més intensament a la 
creació de la pàgina. 

El dissabte 6, a dos quarts de 
dues del migdia, s’ha preparat una 
sessió d’aquagym a la piscina de la 
urbanització. A les set de la tarda 
començarà la cercavila i la cor-
randa. Ja és tradició que també es 
faci la presentació del nou batlle de 
les Arenes. Hi haurà un pregó i es 
cantarà l’himne de les Arenes. A les 
deu de la nit hi haurà un sopar de 
germanor i el ball de Festa Major.

Diumenge 7, a la una del 
migdia, tindran lloc els moments 
de reflexió espiritual d’amics i 
veïns. Es cantaran els goigs i hi 
haurà sardanes. A banda, Mossèn 
Genís també durà a terme la 
missa de les deu del matí.

A les sis de la tarda, s’ha pro-
gramat una sessió de tres obres 
de teatre a càrrec dels mateixos 
veïns: El Flautista d’Hamelin, El 
món de les princeses i Un barret de 
palla d’Itàlia. Petits i grans es con-
vertiran, doncs, en actors i actrius 
durant una estona.

Dilluns 8, a les dotze del 

migdia, es farà l’acte religiós 
central, com és el tradicional 
Aplec de l’ermita, durant el qual 
es cantaran els goigs i besamans. 
A les sis de la tarda tindran lloc 
els finals de petanca. 

Dijous 11, a dos quarts de 
deu, s’ha organitzat una excursió 
matinal pels rodals. A dos quarts 
de dues del migdia, es farà l’acte 
de la Diada Nacional de Catalunya. 
Es recitarà el Cant de la Senyera, 
hi haurà un vermut, el Cant dels 
Adéus i la traca final,  que donarà 
per acabada la Festa Major de Les 
Arenes d’enguany. 

La vuitena Fira 
d’Estiu, el dia 8

 La trobada de puntaires i la Fira d’Estiu de l’any passat. || arxiu

El proper diumenge, l’Associa-
ció de Comerciants de Castellar 
(ACC) durà a terme la vuitena 
Fira d’Estiu. Paral·lelament, 
també tindrà lloc la vuitena 
Trobada de Puntaires.

La Plaça Major acollirà 
aquesta  Fira, que obrirà les 
portes des de les deu del matí i 
fins les dues.  A la tarda, l’horari 
serà de cinc a vuit.

Com ja és habitual, els 
comerços, sobretot els del 

sector de la moda, oferiran els 
productes de final de temporada 
a preus molt rebaixats, i també 
ofertes especials dels seus articles 
o serveis. Enguany, hi participen 
18 establiments castellarencs.

A banda de les parades, 
durant tot el dia també hi haurà 
activitats destinades als més 
menuts, com un taller de màsca-
res i un berenar infantil.

Durant el matí, un conjunt 
de puntaires seran just al costat 
de la plaça, al carrer Colom, per 
mostrar al públic com realitzen 
les puntes de coixí. 

  M.A.

  Imatge de Les Arenes. || josep graells

La placa
commemorativa 
de la Mostra es 
col·locarà el proper 
14 de setembre
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Orce homenatja Gibert

  Acte d’homenatge a Gibert, a Orce. || p. giBerT

Un any després de la seva mort, la família 
del paleontòleg castellarenc Josep Gibert 
va retre-li un homenatge. El conegut des-
cobridor de l’Home d’Orce va ser el motiu 
dels actes que es van organitzar el passat 
7 d’agost, al Centre d’Art Saramago, a la 

població granadina d’Orce. Es va inau-
gurar una exposició de pintura i escul-
tura de les obres de Pepa Beotas i Blanca 
Gibert, dona i filla de Gibert. A més, es va 
comptar amb obres d’amics de Gibert, com 
José Moreno, Maria Leira, Mar Hernán-
dez, Emma Lasalle, Carlos Hernández i un 
parell de quadres de Manolo García, l’ex-
component d’El último de la fila i amic del 

 M. A.
castellarenc. A continuació, es va iniciar 
una xerrada amb diversos doctors del món 
científic i arqueològic, com Domènec Cam-
pillo, investigador del Museu d’Arqueologia 
de Catalunya, que va recordar la consistèn-
cia de la teoria de l’Home d’Orce. Després 
es va fer el passi del documental Humans a 
Venta Micena. L’acte va ser molt emotiu i hi 
van assistir unes 2.000 persones. 

Èxit de la festa a Sant Feliu

  El concert de La Tropa, Van de Vinatxo i X-Anima. || josep graells

La Festa Major de Sant Feliu va comen-
çar, com ja és habitual, amb una cerca-
vila pels carrers del municipi. Aquest 
any, a més, es va recuperar el pregó, que 
s’havia deixat de fer uns anys enrere. 
A continuació, es va oferir un pica-pica 
i van continuar els tres concerts pre-
vistos, amb La Tropa, Van de Vinatxo i 
X-Anima.

Dissabte va tenir lloc el primer 
campionat de Slot, és a dir, d’Escalèx-
tric. Va ser tot un èxit i per això, segons 
Maties Ucendo, membre de la comissió 
de festes, “ens estem plantejant fer 
aquest campionat fora de Festa Major, 
durant algun altre dia de l’any”.

A les cinc de la tarda es van iniciar 
els jocs inflables al Camp d’en Serrat i el 
correfoc, que va començar a les deu.

 Marina Antúnez
Diumenge al matí va tenir lloc la 

celebració eucarística i la cobla Mediter-
rània va oferir una audició de sardanes. 
A la tarda va ser el torn de les havaneres, 
amb el grup Espingari. 

Un dels actes que va tenir més èxit 
d’aquesta Festa Major va ser el campio-
nat de corda de diumenge i dilluns. L’or-
ganització es va veure desbordada per 
la participació: “No ens ho esperàvem 
gens. Ha estat una gran sorpresa”, deia 
Ucendo.

Durant tots els dies de festa s’ha res-
pirat molt bon ambient, tant per part del 
públic com pels organitzadors, tots ells 
força joves. Queda un acte per a cele-
brar, demà dissabte. Es tracta de les 
Cantades, a càrrec d’una colla d’amics 
del Casino, que s’encarreguen d’adaptar 
la lletra d’una cançó popular per parlar 
o fer mofa de les coses que han passat 
enguany al poble. 
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1a edició del lliurament de premis
de Les Arenes
presentació nova web · 22 h
plaça urbanització de les arenes
organitza: associació amics de les arenes

Aguagym Carlos Style
13.30 h
piscina de les arenes

8a Fira d’estiu
8a Trobada de Puntaires
de 10 a 14 h i de 17 a 20 h
plaça Major
organitza: acc

Finals de Petanca
18 h
plaça urbanització
de les arenes
organitza: associació amics de les arenes

Cercavila i corranda- Presentació nou Batlle
Pregó festes - Himne de Les Arenes · 19 h
Sopar i ball Festa Major amb dj e. argemí · 22 h
plaça urbanització de les arenes
organitza: associació amics de les arenes

Festa de la Mare de Déu de Les Arenes
Tradicional aplec a l’ermita
cantant dels goigs i besamans · 12 h
ermita de les arenes

Diada Nacional de Catalunya
excursió matinal per l’entorn de les arenes
sortida: 9.30 h
organitza: associació amics de les arenes

Cant de la Senyera
i vermut
cant dels adéus i traca 
final · 13.30 h
organitza: associació amics de les arenes

Reflexió espiritual en comunitat d’amics i veïns
cant dels goigs i sardanes · 13 h
Teatre i espectacles per a petits i grans · 18 h
plaça urbanització de les arenes
organitza: associació amics de les arenes
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA
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07
08
09
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germà
vilà 
vilà
germà
permanyer
ros
casanovas
Yangüela
germà
germà

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76

av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29

ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78

Balmes, 57

Farmàcia M.D. Ros 
93 714 50 25

av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99
Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89

Torras, 2

09dT

10dc
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La ràdio ja està a punt per, aquest 
any i durant cinc dies, fer-vos d’ulls 
durant la Festa Major perquè 
sapigueu, des de casa o des d’allà 
on vulgueu, què està passant en 
tot moment. La nostra progra-
mació especial serà de dijous 11 a 
dilluns 15 de setembre de 10 a 14h i 
de 17 a 21h. En aquesta programa-
ció hi podreu escoltar en directe 
des dels actes institucionals de 
la Diada, passant per la invita-
ció a la Festa, la Cursa Popular, la 
de Trastos, les exposicions... i un 
ampli recull de bona part de les 
activitats previstes.
La nostra unitat mòbil i les conne-
xions en directe permetran por-
tar-vos a casa de forma gairebé 
simultània cròniques de l’ambient. 
Aquests dies us oferirem entre-
vistes amb els principals prota-
gonistes, a més dels tradicionals 
concursos i premis gentilesa del 
comerç local. Uns concursos en 
els que també recollirem la vostra 
opinió perquè ens expliqueu com 
esteu vivint la festa gran.

Viu la Festa Major 
des de la ràdio

Per les beques per estudis uni-
versitaris la sol·licitud s’ha d’om-
plir en línia i lliurar-la a la secre-
taria del centre on estudiaràs, 
abans del 31 d’octubre.
Algunes universitats tenen for-
mularis propis com la Universi-
tat de Barcelona i la Universitat 
Rovira i Virgili. 
Per a estudis no universitaris cal 
omplir la sol·licitud i portar-la al 
centre on es cursaran els estudis, 
abans del 30 de setembre. Més 
informació a El Punt.

programa joves cooperants|| 
La Secretaria de Joventut ha 
obert una nova convocatòria del 
Programa Joves Cooperants. 
Les persones seleccionades col-
laboraran durant nou mesos 
amb projectes de cooperació a 
Guinea Bissau, el Marroc, Nica-
ragua, Bolívia, El Salvador, 
Equador i en un projecte de sen-
sibilització a Catalunya. Troba-
reu més informació al web www.
jove.cat.

Beques 
per estudiar

Com la vida mateixa, el cicle 
és a punt de tancar-se. No us 
volem aigualir la festa, però 
per a molts, les vacances ja fa 
dies que van creuar l’ecuador, 
vaja, que d’aquí no res, el poble 
tornarà a ser el que era, perquè 
la tornada sempre és inevitable. 
I ens agrada pensar que és així. 
Amb aquesta humil disertació us 
hem volgut donar la benvinguda 
als que ja sou aquí després d’un 
temps volgut de letargia plaent i 
anunciar-vos que la Biblioteca ja 
s’està preparant de cara a noves 
activitats i històries que prome-
ten ser molt interessants. I com 
no, recordar-vos que continuem 
sent un espai ideal per descon-
nectar, els que busqueu pau i 
tranquil·litat aquí en trobareu, 
i també el millor dels llocs per 
als estudiants. Així que ja ho 
sabeu...

contes pels més menuts || 
Així com l’Hora Golfa tempo-
rada tardor-hivern no comen-

Tot s’acaba perquè 
tot comença

çarà fins al mes d’octubre (ja us 
anirem donant més detalls), els 
més menuts tindran més sort i ja 
mateix, el dissabte 20 de setem-
bre, podran parar atenció i escol-
tar noves històries i llegendes en 
una nova sessió d’Hora Infantil del 
Conte. Aquesta vegada de la mà de 
Mònica Mimó. 
Sabeu que la cita és a les 11 del 
matí, a la Sala Infantil de la 
Biblioteca i que tots sereu molt 
benvinguts. 

subscripcions gratuïtes || El 
DOGC del 19 d’agost publicava la 
convocatòria per a la concessió de 
subvencions en espècie a les perso-
nes que compleixen 18 anys durant 
el 2008 consistents en la subs-
cripció temporal i gratuïta a una 
publicació periòdica. La dotació 
màxima -que pot ser ampliada en 
funció de les sol·licituds rebudes 
i les disponibilitats pressupos-
tàries- és d’1.500.000 euros i el 
termini de presentació de les sol-
licituds és del 10 al 25 de setembre 
de 2008.Les sol·licituds es poden 
presentar a www.gencat.cat i en 
paper com s’indica en la resolució 
de convocatòria.

EL LLIBRE DE LA 
SETMANA

‘Estupor i tremolors’  
d’Amèlie Nothomb

De què va...
Després de la seva experièn-
cia laboral al Japó, la belga 
Amélie Nothomb decideix 
relatar, amb pèls i senyals, 
les vicissituds viscudes dins 
d’una gran empresa japo-
nesa. L’escriptora experi-
mentarà de primera mà, les 
reticències, prejudicis i dife-
rències culturals que exis-
teixen en el si d’aquest gran 
imperi que és el Japó. Una 
societat marcada per les 
jerarquies socials i la rigi-
desa protocolària que sovint 
fa palesa una incapacitat 
enorme per a la improvisa-
ció. 
Perquè el recomanem...
La prosa fresca i amena i la 
comicitat punyent de l’es-
criptora Amélie Nothomb 
han estat una agradable 
revelació a Bèlgica. 



L’ENTREVISTA

del 5 a l’11 de seTeMBre de 2008

· El seu nou àlbum es dedicarà 
íntegrament a les coplas?
Sí. El treball sortirà per Nadal. 
Tindrà temes de Manuel Quiroga, 
Antonio Quintero i Rafael de León. 
Encara que en treballs anteriors 
tingués temes meus, m’agrada 
molt la copla d’abans. 

· Li molesta que l’anomenin la 
folklòrica de Castellar?
No, al contrari. M’agrada molt que 
em coneguin amb aquest sobre-
nom. 

· Quins són els seus referents 
en el gènere de la copla?
A mi l’estil que m’ha agradat 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
sóc molt extrovertida
Un defecte que no pot dominar?
la roba em torna boja
Qui voldria haver estat?
una gran artista de la copla
Quin animal seria?
un colom
La seva paraula preferida?
pau
Quin plat li agrada més?
la paella
Músic preferit?
luis Miguel
Un color?
vermell
Un llibre?
Qualsevol de poesia
Una pel·lícula?
les romàntiques d’abans
Un comiat?
Fins sempre

Amalia López Ramos va néixer fa 64 anys al barri 
sevillà de Triana. De jove va ser la solista d’un cor 
però no va ser fins al 1991, vivint ja a Castellar, que 
va començar a cantar. Ara prepara el seu novè disc.

Amalia de Triana

sempre és el de Marifé de Triana. 
També sóc una gran admiradora 
d’Isabel Pantoja i Rocío Jurado. 
En homenatge a la Jurado, en el 
meu proper disc enregistraré els 
temes Viva el pasodoble i Un rojo 
clavel.

· És néta del torero Antonio 
Ramos Triguero. El món dels 
toros també li interessa?
Sí. El meu germà va estar a punt 
de dedicar-se als toros. De fet, jo 
tinc dos temes dedicats a Jesulín 
de Ubrique i Finito de Córdoba. 
La vena musical em ve de part de  
la família del meu pare.

· Entre les distincions que ha 
rebut, hi ha la de Trianera de 
l’Any que li van concedir l’any 

2000. Li va fer molta Il·lusió 
rebre aquest reconeixment?
Abans, gràcies al fet d’haver 
actuat al barri, em van fer ambai-
xadora de Triana. Em va fer molta 
il·lusió, potser la més important 
de la meva vida, rebre la distinció 
de Trianera de l’Any i ser recone-
guda a la terra on vaig néixer.

· Viatja molt a Sevilla?
Per vacances sempre. A més no 
em perdo la Feria de Abril. Apro-
fito que hi vaig per fer alguna 
actuació.

· És més coneguda a Catalunya 
o a Andalusia?
Et diria que ni en un lloc ni en un 
altre. Sóc molt més coneguda a 
Llatinoamèrica. Estic molt orgu-

llosa de la meva carrera. Pensa 
que als 17 anys ja volia cantar com 
a solista però el meu pare va dir 
que no i vam emigrar cap aquí. 
Vaig arribar a Catalunya als 18 
anys, dos anys després em casava 
i durant un temps vaig haver de 
fer de mestressa de casa i tenir 
cura dels fills.

· Vostè va patir la pèrdua d’un 
fill. Això li va donar empenta 
per tirar endavant la seva 
carrera?
La mort del meu fill en accident 
de trànsit em va agafar amb la 
preparació per enregistrar el 
meu primer disc. Però com li feia 
tanta il·lusió que cantés, el meu 
marit i jo vam reflexionar, després 
de dos o tres anys aturats, i vam 

decidir tirar endavant. 

· El seu marit li ha donat un 
gran suport a la seva carrera. 
De fet, tots dos han creat el 
seu propi segell discogràfic...
El segell discogràfic JAP’S és 
totalment nostre i m’edita els 
meus discos. Però també tenim 
d’altres artistes.

· I quan toca anar de gira a 
Amèrica?
Segurament hi anirem després 
de l’actuació que faré per la 
Festa Major de Castellar. Potser 
no tindrem el nou treball a punt 
però igualment anirem al Carib 
a presentar el treball que vaig 
enregistrar fa dos anys, El amor 
no tiene edad.
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Als 17 anys volia ser 
solista però el meu 
pare va dir que no

“

”

  Jordi Rius

Cantant folklòrica de Castellar


